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Zápis z jednání Ústřední konference delegátů sekce chovatelů 

králíků, konané 2. 10. 2021 v Praze 

 
Č. jednací: 89-20/2021 

 

Datum: 2. 10. 2021 

 

Místo: Praha 

 

 

Účast: 

 

Přítomni: 

 

 

Delegáti Územních organizací ČSCH: celkem zastoupeno 39 OO ČSCH, s celkem  328 mandáty (tj. 

cca  59,42 % - nadpoloviční většina: Beroun, Blansko, Brno – oblast, Břeclav, České Budějovice, 

Frýdek – Místek, Havlíčků Brod, Hodonín, Hradec Králové, Chrudim, Karviná, Kolín, Kroměříž, 

Liberec, Litoměřice, Louny, Mělník, Mladá Boleslav, Náchod, Nymburk, Opava, Ostrava, Pardubice, 

Plzeň, Praha – město, Praha – východ, Praha – západ, Přerov, Příbram, Rokycany, Sokolov, 

Strakonice, Tábor, Tachov, Teplice, Ústí nad Labem, Vyškov, Znojmo, Žďár nad Sázavou. 

 

 

Delegáti klubů chovatelů králíků ČSCH: celkem zastoupeno 19 klubů z 31 klubů (tj. cca 62%): 

německých obrovitých strakáčů, beranů, velkých světlých stříbřitých, vídeňských plemen, českých 

albínů a hototských bílých, masných plemen, českých strakáčů, aljašek a havan a durynských a 

bílopesíkatých, českých červených a českých luštičů, činčil malých a dailenárů, rhönských, kuních a 

ruských a siamských, stříbřitých malých, holandských, anglických strakáčů, tříslových, moravských 

bílých hnědookých, zakrslých králíků, saténových. 

 

Ústřední odborná komise chovatelů králíků ČSCH: Tomáš Červinka, Petr Fasora, Jiří Jahoda, 

MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D., MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., Jindřich Šíp. 

 

Delegáti kontrolní (KK) sekce: Jiří Andrš, Radim Boháč 

 

Předsednictvo Sboru posuzovatelů králíků: Jiří Jahoda, MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D., MVDr. 

Vlastimil Šimek, Ph.D., Jindřich Šíp 

 

Ústřední registrátor: Jiří Jahoda  

 

Tajemník ÚOK CHK: Josef Vilhelm 

 

Standardová komise: MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., 

 

Hosté: Josef Vilhelm (předseda ÚOK chovatelů drůbeže) 



 

Prezenční listina je uložena u tajemníka komise na Sekretariátu ÚVV ČSCH. 

 

 

Program zaslaný tajemníkem ÚOK CHK Josefem Vilhelmem: 

 

1. Zahájení 

2. Volba zapisovatele jednání a ověřovatelů zápisu 

3. Volba mandátové, návrhové a volební komise 

4. Zpráva o činnosti ÚOK CHK za rok 2020  - př. MVDr. Martinec, Ph.D. 

5. Zpráva předsedy Sboru posuzovatelů králíků za rok 2020 – př. Jahoda  

6. Zpráva o Centrální plemenné knize králíků - př. MVDr. Martinec, Ph.D. 

7. Zpráva o činnosti chovatelských klubů – př. Červinka 

8. Zpráva o činnosti plemenných chovů králíků – př. Fasora 

9. Zpráva o novošlechtění a regeneračních chovech – př. Šíp 

10. Zpráva o činnosti s mladými chovateli, standardové komise – př. MVDr. Šimek, Ph.D. 

11. Zpráva ze Standardové komise králíkářské sekce Evropského svazu – př. D. Caithamlová 

12. Zpráva ústředního registrátora králíků – př. Jahoda 

13. Zpráva kontrolní komise sekce – př. Boháč 

14. Plán rozpočtu sekce na rok 2021 a 2022 – př. Vilhelm 

15. Návrh novelizace předpisů sekce chovatelů králíků - př. MVDr. Martinec, Ph.D. 

16. Diskuse  

17. Usnesení 

18. Závěr 

 

1.) Zahájení 

 

Jednání zahájil v 10.00 hodin člen ÚOK chovatelů králíků pověřený řízením Ústřední konference 

sekce chovatelů králíků Petr Fasora. Přivítal přítomné delegáty územních organizací a klubů chovatelů 

králíků. Konstatoval, že takovéto jednání bylo svoláno po delší době, kdy před více jak 2 a půl rokem 

se konalo takovéto jednání ve Střední zemědělské škole v Čáslavi. Utlumení schůzovní činnosti bylo 

z dúvodů epidemiologických opatření a nákazové situace. Připoměl, že pozvánky s programem byly 

zaslané tajemníkem sekce Josefem Vilhelmem prostřednictví emailové pošty. Řídící nechal hlasovat o 

programu jednání. Hlasování: nadpoloviční vetšina delegátů pro, navržený program byl schválen. 

 

2.) Volba zapisovatele jednání a ověřovatelů zápisu 

 

Petr Fasora uvedl, že ÚOK CHK navrhuje jako zapisovatele jednání tajemníka Josefa Vilhelma. 

Hlasování: všichni pro. Jako ověřovatele zápisu byl ÚOK CHK navržen Jindřich Šíp. Z pléna byl 

tento návrh doplněn ještě o Ing. Miroslava Pawlase. Hlasování: oba navržení ověřovatelé zápisu 

byli jednomyslně schváleni. 

 

3.) Volba mandátové, návrhové komise 

 

Do mandátové komise byl navržen za ÚOK chovatelů králíků Jiřá Jahoda, následně P. Fasora vyzval 

delegáty k podání návrhů na další členy této pracovní komise. Z pléna byl navržen Antonín Mouka, 

Miroslav Vaněček a Václav Eliáš, DiS. Následně proběhlo hlasování o složení mandátové komise, 

která pracovala ve složení př. Jahoda, Mouka, Vaněček. Hlasování: nadpoloviční většina delegátů 

pro navržené složení, jeden delegát se zdržel. Vyzval zvolené členy, aby si mezi sebou zvolili 

předsedu a ujmuli se práce mandátové komise. 

 

Do návrhové komise byl za ÚOK chovatelů králíků navržen MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D. P. Fasora 

vyzval delegáty o další návrhy do této pracovní komise. Navrženi byli př. Ing. Zdeněk Koláček, Mgr. 

Zdeněk Volf a př. Pavel Gruncl, který nesouhlasil se zařazením do této komise. Jelikož další návrhy 

již nikdo nepodal, tak následovalo hlasování o složení návrhové komise: MVDr. Šimek, Ph.D., Ing 



Koláček, Mgr. Volf. Hlasování: nadpoloviční většina delegátů pro navržené složení. Vyzval 

zvolené členy, aby si mezi sebou zvolili předsedu a ujmuli se práce návrhové komise. 

 

4.) Zpráva o činnosti ÚOK CHK za rok 2020   

 

Úvodem předseda ÚOK MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D., pozdravil všechny přítomné, a znovu 

připoměl důvody, které vedly k nemožnosti uskutečnit Ústřední konferenci králíkářské sekce dříve, 

kdy situace byla opravdu velmi komplikovaná. Bohužel díky nebezpečné pandemii Covid 19 několik 

členů Českého chovatelů nás opustilo. I králíkářská sekce ztratila významné chovatele a výborné 

funcionáře jako byl př. Herbert Zens, Václav Chmelík, Josef Říha. V den konání konference, by 

oslavil životní jubileum bývalý předseda ÚOK př. Antonín Stehlík. Následně požádal všechny 

přítomné, aby povstáním a minutou ticha uctili památku nejen těchto čtyř osobností, ale i dalších 

chovatelů členů ČSCH. 

Konstatoval, že Ústřední konference byla svolána po 31 měsících, kda jsme měli za sebou pro české 

chovatelství, a především králíkářství velice úspěšné období po EV v dánském Herningu, a Celostátní 

výstavě v Lysé nad Labem. V roce 2020 bylo vše připraveno pro konání Mezinárodního školení 

posuzovatelů králíků v Solenicích, bohužel ani toto nebylo možné uspořádat. 

Dále se věnoval plnění usnesení z poslední Ústřední konference delegátů sekce chovatelů králíků, kdy 

bylo přijato a schváleno celá řada materiálů. Přesto jeden bod nebyl zcela naplněn, a to je platba za 

registraci králíků, kdy Klub chovatelů masných plemen králíků neodvedl celou částku, a zatím není 

dořešeno. V přijatém usnesení nebyl uložen žádný úkládací bod jako úkol. V roce 2019 se ÚOK sešla 

celkem čtyřikrát, v roce 2020 také čtyřikrát, když dvě schůze probíhaly při využití počítačové 

techniky. Zjištění bylo, že i tato forma komunikace je zvládnutelná. Vroce 2021 se ÚOK sešla celkem 

třikrát. Ze všech jednání jsou pořizovány zápisy, které jsou zveřejněny na webových stránkách ČSCH, 

kde je možno zjistit aktuální dění. Podařilo se založit fecebookovou skupinu s názvem Chov 

čistokrevných králíků, která je pro velké množství chovatelů přínosná. Naznačil jen stručně 

nejdůležitější dění v králíkářské sekci, podrobnější zprávy podali nasledně jednotlivý členové ÚOK, 

které mají jednotlivé okruhy v gesci. Školení posuzovatelů králíků proběhlo v roce 2020 ve Střední 

zemědělské škole v Čáslavi, a v roce 2021 ve Střední škole veterinární v Třebíči. Školení adeptů na 

posuzovatele králíků proběhlo v roce 2019 v Čáslavi, kde se v roce 2020 konaly jen závěrečné a 

přijímací zkoušky. V roce 2021 proběhlo jednodenní školení i závěrečné a přijímací zkoušky při 

příležitosti konání CVMK v Přerově v měsící září. V roce 2019 se podařilo při příležitosti konání 

Celostátní výstavy v Lysé nad Labem uskutečnit setkání ÚOK s chovatelskými kluby králíků. 

Zhodnotil nejen účast, ale přínos pro všechny zúčastněné. V roce 2019 proběhlo Mezinárodní školení 

posuzovatelů v Berchingu, kde bylo mimo jiné dojednáno školení na rok 2020 v České republice. I 

přesto, že školení bylo zrušeno na poslední chvíli, tak zrušení akce si vyžádalo jen minimální náklady. 

Nyní se již začíná připravovat školení posuzovatelů králíků na rok 2022 do polského Krakowa, na 

němž se budou naši posuzovatele podílet. Uznávací řízení P chovů králíků proběhlo v roce 2020, kdy 

bylo potřeba zvážit všechny okolnosti v souvislosti s pandemií a opatřeními. Před pandemií se 

podařilo zabezpečit a zúčastnit Mezinárodní výstavy králíků INTERKANIN ve Slovinsku. Poděkoval 

pořadatelům Celostátní výstavy mladých králíků, která se v letech 2019 – 2021 konala na výstavišti 

v Přerově, pod vedením Jiřího Koláčka. Poděkoval všem organizátorům CV v Lysé nad Labem 2019. 

Bylo pokračováno v podpoře klubů. Na mezinárodní se podařilo navrhnout a prosadit př. Danu 

Caithamlovou do Standardové komise chovatelů králíků EE. Poblahopřál výše jmenované ke zvolení 

do prestižní funkce viceprezidentky králíkářské sekce EE, a vyslovil přesvědčení, že pro české 

králíkářství bude velkým přínosem. Jedním z mezníků za uplynulé období bylo vydání nového 

Vzorníku plemen králíků 2020, na kterém se podílela celá ÚOK CHK a další posuzovatelé, a zejména 

Standardové komise. Zhodnotil kvalitu vydané publikace i příznivou cenu, a samotnou distribuci. 

Konstatoval, že první vydání bylo rozebráno, a nyní je ve výrobě opět dalších 2000 ks po schválení 

ÚVV ČSCH. V rámci novely předpisů je novelizace Registračního řádu králíků a Řádu centrální 

plemenné knihy králíků a Řádu pro posuzovatele králíků. Byla svolána pracovní porada se subjekty, 

které zaslaly připomínky k Registračnímu řádu v září do Přerova na neděli při CVMK. Připomněl i 

připomínkování nejrůznějších vyhlášek.  ÚOK se daří se každoročně dodržet stanovený rozpočet. 

Podpora majitelům plemenných chovů králíků, majitelů chovů králíků, kteří jsou zařazení do GZ je 

opravdu velmi významná. Účastníme se aktivně na králíkářském semináři na České zemědělské 



univerzitě v Praze. Letos se uskuteční další ročník. V roce 2022 nás čeká EV v Polsku. V roce 2021 

byla EV zrušena rakouským svazem. Velkým úkolem pro nás všechny bude namotivovat chovatele 

k účasti, protože období spojené s pandemií Covid 19, se na chovatelství značně podepsala. Je potřeba 

se posunout i v péči o zvířata a dopravu na výstavy. Musíme se zabývat i argumentací pro státní 

orgány a veřejnost, kdy drobnochovatelství je slučováno s klecovým způsobem intenzivního chovu 

králíků. Závěrem poděkoval všem za odvedenou práci v chovech, na výstavách, a popřál pevné zdraví 

všem chovatelům. 

 

5.) Zpráva předsedy Sboru posuzovatelů králíků za rok 2020 

 

Předseda Sboru posuzovatelů na úvod pozdravil účastníky a představil složení Předsednictvo sboru 

posuzovatelů králíků, které pracovalo ve složení: př. Jahoda – předseda, dr. Šimek – místopředseda, 

dr. Martinec, Ing. Blokeš a Šíp. Komise se snaží scházet při schůzích ÚOK z důvodů šetření 

finančních prostředků. Od roku 2020 platí posuzování dle nového Vzorníku plemen králíků 2020. 

Některým posuzovatelům se tento přechod zcela nezažil. 

Výstav se v poslední době konalo jen minimum. Absence výstav hodně ovlivnila chovatelství. O 

prodejné králíky je neobyčejně velký zájem, zejména o chovná zvířata. Dobře prodejná jsou i malá 

plemena králíků. Školení posuzovatelů je nyní velmi těžké uspořádat. Posuzovatelský sbor má 

v současnosti 107 členů. Letošní školení proběhlo na Střední zemědělské škole a veterinární v Třebíči. 

Za rok 2020 bylo posouzeno celkem 606 respektive delegací posuzovatelů králíků. Na jednoho 

činného posuzovatele to bylo v průměru 5,77 výstav, což je méně než polovina oproti běžnému roku. 

Předsednictvo sboru navrhlo, a následně bylo schváleno ÚOK, že posuzovatelé se v době dovršení 80 

let, automaticky stávají tzv. čestnými členy posuzovatelského sboru. Přečetl žijící čestné členy, 

kterými jsou Václav Andla, Mgr. Josef Hubáček, Bohumil Dvořák, Zdeněk Pokorný, Zdeněk Kalous, 

Zdeněk Kolář, Josef Kolibík, Josef Kratochvíl, Ing. Jaroslav Kubát a Josef Hladiš. Úspěšné složení 

závěrečné zkoušky adeptů na posuzovatele králíků od posledního konání konference se podařilo př. 

Pavlu Grunclovi, Martinu Netíkovi a Davidu Chalupovi – to bylo v roce 2019. V roce 2020 bohužel 

nikdo z adeptů úspěšný nebyl. V roce 2021 v Přerově úspěšně složili: Kateřina Vanžurová, Ing. Jiří 

Nocar. V rámci dobrý přátelských vztahu jsou recipročně zváni posuzovatele za Slovenska, a prvně i 

dva posuzovatelé králíků z Belgie na naše vrcholové výstavy. Ocenil precizní práci při posuzování 

těchto hostů. Poukázal na menší počet králíků na CVMK v Přerově o cca jednu čtvrtinu. Požádal 

přítomné o pomoc mladým a začínajícím chovatelům. 

 

6.) Zpráva o Centrální plemenné knize králíků  

 

MVDr. Martinec podal zprávu o národních plemenech králíků, která jsou zařazena v národním 

programu GZ. Jsou to plemena moravský modrý, český albín, moravský bílý hnědooký, český 

černopesíkatý, český červený, český luštič a český strakáč - genotyp černý. Každoročně je 

rozdělováno mezi chovatele za poslední tři roky v rámci tohoto programu cca 415 tisíc korun. 

V letošním roce jsme i zde zaznamenali mírný pokles řádově na 380 tisíc korun. Seznámil s registrací 

jednotlivých plemen ke dni konání konference. Každoročně je předkládána Výroční zpráva 

genetických zdrojů, která je prezentována na Radě GZ. Kde jsou zástupci VÚŽV Uhříněves a MZe. 

Činnost v klubech a registraci záleží na partě nadšenců a pracovitých chovatelů. Konstatoval, že 

informace jsou zveřejněny na webových stránkách. ČSCH. 

 

7.) Zpráva o činnosti chovatelských klubů 

 

Zprávu o činnosti chovatelský klubů podal místopředseda ÚOK chovatelů králíků př. Tomáš Červinka. 

Poukázal opět na fakt, že se prakticky nekonaly klubové výstavy, nebylo možné ani nakoupit nebo 

navštívit výstavy v zahraničí. Vyslovil naději, že snad letos bude CV i speciální výstavy, kde budou 

moci chovatele nakoupit či vyměnit chovné králíky. Velký problém dělá i rozšíření myxomatózy a 

králičího moru mezi chovy. V Brně se měla konat Evropská výstava saténových králíků. Nekonala se 

ani mezinárodní výstava INTERKANIN, která měla být v Polsku. Vyzdvihl konání dvouhodinnové 

setkání s kluby v roce 2019 v Lysé nad Labem. V roce 2019 se konala mezinárodní výstavy 

vídeňských plemen králíků, které se zúčastnili zahraniční chovatelé z Litvy, Slovenska a Polska. Byla 



to výborná prezentace klubu. Výstavu navštívil předseda králíkářské sekce Bernd Graf, který tuto 

výstavu velice kladně hodnotil. Vyzdvihl úroveň našich výstav, a zlepšující se trend. Nově požádali 

chovatelé králíků sallanderů o zařazení pod klub chovatelů činčil malých a dailenárů. Vyzdvihl i 

výstavu strakáčů v roce 2019 v lednu při výstavě v Lysé nad Labem. Vyzval k účasti na Evropské 

výstavě v roce 2022 v Polsku. Na chovatelské kluby bylo rozděleno více jak 37 tisíc korun dle 

stanoveného klíče za účast na CVMK a CV. Podal zprávu o příspěvcích jednotlivým klubům. Podíl 

vystavených králíků členů z chovatelských klubů je opravdu významný. Vyzdvihl úroveň výstavy 

Klubu chovatelů masných plemen králíků, zpracování katalogu i samotnou atmosféru. 

 

  

8.) Zpráva o činnosti plemenných chovů králíků  

 

Zprávu podal př. Petr Fasora o stavu a počtu plemenných chovů králíků na roky 2021 – 2022. Celkem 

bylo přijato 38 žádostí o uznání. Seznámil s jednotlivými plemeny králíků, na které bylo požádáno o 

uznání P – chovů. Seznam je zveřejněn na webových stránkách ČSCH. Uznávání mělo proběhnout na 

CVMK v Přerově, tak na CV v Lysé nad Labem 2020. ÚOK přihlédla ke všem problémům, které byly 

s uznáváním PCH spojené, a uznala všechny chovy s tím, že někteří chovatelé musí splnit uznávací 

řízení v roce 2021 na 51. CVMK v Přerově nebo potom na CV. K dnešnímu dni má splněné podmínky 

24 chovů což je 63 %. Čtrnácti chovům ještě chybí k dnešnímu dni splnit, možnost bude na letošní CV 

v Lysé nad Labem. Další posouzení a rozhodnutí bude na ÚOK chovatelů králíků. 

 

9.) Zpráva o novošlechtění a regeneračních chovech 

 

Jindřich Šíp seznámil přítomné se stavem novošlechtění a regeneračního křížení. Zavedením nového 

Vzorníku plemen králíků 2020, došlo k výrazným změnám. Řada plemen byla zařazena do vzorníku. 

V roce 2019 bylo v novošlechtění registrováno 906 ks, a v roce 2021 pouhých 12 ks. Aktuálně zůstaly 

v novošlechtění jen dvě plemena a to vídeňský malý modrý a rhönský červený. V roce 2019 bylo 

v regeneračním křížení registrováno 357 mláďat a v roce 2020 1493 mláďat. Řada plemen byla 

přeřazena z novošlechtění do procesu regeneračního křížení. Řada plemen byla sice uznána, ale 

vyžadují další práci při šlechtění. V loňském roce bylo v regeneračním křížení registrováno nejvíce 

mláďat plemene sallander v počtu 90 ks. Konstatoval, že vše je o přístupu chovatelů jako v tomto 

ukázkovém případě. Poděkoval tajemníkovi komise za pravidelné doplňování a aktualizace na 

webových stránkách ČSCH. Vyslovil nutnost na novelizaci Řádu regeneračního křížení a 

novošlechtění. Nově bude zařazena i povinnost vystavovat králíky z procesu regeneračního křížení na 

CV, tak aby ho viděla i chovatelská veřejnost, a komise mohla i posoudit, zda se samotné šlechtění 

plemene ubírá správným směrem. Představil některé novinky v Řádu pro regenerační křížení a 

novošlechtění jako je odpuštění odvodu poplatku za registraci králíků. Dobrým způsobem je řešen i 

systém uznávacího řízení. Poděkoval všem chovatelům za množství odvedené práce při šlechtění 

nových plemen králíků a regeneračním křížení. Tato činnost vyžaduje velké množství práce a 

chovatelského citu pro šlechtění a udržení stávajících plemen králíků. 

 

10.) Zpráva o činnosti s mladými chovateli, standardové komise 

 

 

MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D. nejdříve pozdravil všechny účastníky jednání. Ve svojí gesci má na 

starosti práci s mladými chovateli. Konstatoval, že zvolená komise pro práci s mladými chovateli, 

která byla zvolena Valnou hromadou ČSCH se postupem času stala neaktivní a nakonec rezignovala. 

Na letošní VH, by měla proběhnout volba nové komise. Představil kandidující tým v čele s Ing. 

Zdeňkem Drábem, předsedou Sboru posuzovatelů drůbeže. Řada členů tohoto týmu jsou bývalí 

soutěžící a hlavně chovatelé. Pokud jde o celostátní kola olympiády, tak soutěžící ze sekce králíků, 

tvoří většinou jednu čtvrtinu všech soutěžících. Velmi dobře se někteří zapojují již v práci na okresech 

a chovatelských klubech. Práce s mládeží by měla být celoroční, a ne jen v jednom měsíci v roce, kdy 

je olympiáda. V roce 2020 byla Celostátní olympiáda ze známých důvodů zrušena. Jako náhradou pro 

mladé chovatele králíků, byla možnost účasti při posuzování 50. CVMK v Přerově, kterou využilo asi 

20 mladých chovatelů králíků. Někteří přijeli na pomoc i v letošním roce 2021, kde pracovali jako 



zapisovatelé či nosiči. Ocenil on-line soutěž, která proběhla v době, kdy nebylo možné se ještě 

scházet, pod vedením jedné organizace z okresu Bruntál, pod vedením př. Jaroslava Kyšky. Tato 

aktivita měla propagační význam. Uvedl jako příklad výstavu mladých chovatelů v Kyjově, kde 

pomáhají, zapisují, ptají se odborníků posuzovatelů, a získávají tímto kontaktním způsobem cenné 

zkušenosti, které určitě v budoucnu uplatní. Zájem mladých chovatelů o podobnou spolupráci je čím 

dál tím větší. Výchovou mladých získáme nové vystavovatele na výstavách všeho typu, ale i velmi 

schopné garanty například na Celostátních a speciálních výstavách. Vyslovil nutnost v tomto trendu 

nadále pokračovat. Nabídl možnost poskytnutí vzorových otázek pro soutěže mladých chovatelů 

králíků. 

V dalším vystoupení seznámil přítomné se složením Standardové komise, která pracuje ve složení 

MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., Ing. Jiří Patras, MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D., Petr Fasora, 

Jindřich Šíp a Dana Caithamlová. Hlavním úkolem komise byla příprava rukopisu pro vydání nového 

Vzorníku plemen králíků 2020. 

Příprava byla velmi náročná, a trvala necelé dva roky. Bohužel i na vydání mělo vliv šíření epidemie, 

a s tím spojená nejrůznější opatření. Ze své pozice poděkoval chovatelským klubům králíků, za 

zaslané připomínky, které byly po konzultaci víceméně začleněny do publikace. Poděkoval všem 

posuzovatelům, kteří připravovali podklady, fotografie a připomínky k jednotlivým plemenům. 

Kvitoval dodržení harmonogramu od započetí až po finální výtisk. Za fotografie poděkoval zvláště 

Gabriele Pilařové. Poděkoval také ÚVV ČSCH za dobrou a pružnou součinnost při výběru tiskárny. 

Samotného nastavení tisku v tiskárně V&H Print Hlávko s.r.o. v Novém Městě nad Metují se 

zúčastnili zástupci ÚOK a fotografka př. Pilařová. První dodávka Vzorníků plemen králíků 2020, byla 

směřována na druhou polovinu měsíce března 2020, kdy se mělo konat Mezinárodní školení 

posuzovatelů králíků v Solenicích. Po zrušení tohoto školení, byly první publikace distribuovány mezi 

posuzovatele. Další výtisky byly vydány dne 11. 5. 2021, a ihned pře e-shop distribučního střediska 

dál distribuováno. Po proškolení posuzovatelů dne 20. 6. 2020 se začalo podle Vzorníku posuzovat na 

všech výstavách. Důležitá byla propagace na serveru iFauny, kdy za velmi krátkou dobu na tuto 

reklamu kliklo půl milionů návštěvníků. Velký význam mělo schválení množstevní slevy, kterou 

využilo hodně základních a okresních organizací. Cena podobných publikací Vzorníků se pohybuje 

cenově daleko výše. Podařilo se sehnat sponzory, díky kterým mohla být prodejní cena přijatelná pro 

každého chovatele. Vyslovil velké poděkování tajemníkovi komise Josefu Vilhelmovi a bývalému 

řediteli Sekretariátu ÚVV ČSCH Ing. Radku Novotnému za rychlou expedici mezi chovatelskou 

veřejnost. Během roku 2020 bylo vydistribuováno cca 1600 ks, a nyní je prakticky vyprodán. 

V současné době probíhá dotisk v nákladu 2000 ks. Prodej Vzorníků plemen králíků 2020 se velmi 

výrazně podílel na tržbách distribučního střediska ČSCH v nelehkém roce 2020.  

Poděkoval všem posuzovatelům za aplikaci nového vzorníku v praxi na výstavách a v chovech. U 

některých kolegů se zatím nové bodování úplně nezažilo a bude tomu pravidelně věnováno každoroční 

školení posuzovatelů. Porovnal počty udělených šampionů na celostátních výstavách, kde došlo 

k rapidnímu nárůstu v udělení titulů, což je odrazem počátečního dobrého pochopení vzorníku. 

Bohužel, u řady českých vystavovatelů králíků je potřeba zlepšit přípravu na výstavu, a dbát na 

kondici vystavených zvířat. 

Je snahou publikovat naše národní plemena v odborných publikacích u nás i v zahraničí. V roce 2020 

byla vydána publikace Drobnochovy hospodářských zvířat pod vedením bývalým viceprezidentem EE 

a předsedou ÚVV ČSCH Ing. Jaroslavem Kratochvílem, která obsahuje mimo jiné kapitolu Chov 

králíků, kterou MVDr. Šimek zpracoval. 

 

11.) Zpráva ze Standardové komise králíkářské sekce Evropského svazu 

Př. Dana Caithamlová seznámila přítomné se složením sekcí v EE. Nastínila, jakým způsobem se 

jednotlivé sekce schází. Každoročně se koná několik schůzí Standardové komise a jednou ročně se 

koná zasedání všech členských zemí EE. Letos to bylo například v dánském Billundu. Pomocí 

prezentace na počítači seznámila s jednotlivými členy králíkářské sekce. Jednání se zúčastnil předseda 

polských chovatelů Jan Pajka, který pozval všechny k účasti na Mezinárodní školení posuzovatelů 

králíků v měsíci březnu do Wroclawi. Seznámil s přípravami EV 2022, která by se měla konat 11. – 

13. listopadu 2022 v polských Kielcích. Připravuje se vydání Evropského standardu plemen králíků, 

podle kterého by se mělo u nás v roce 2024 posuzovat. Je možné ještě dodat další národní plemena 

králíků, ale za podmínek rozšíření v alespoň třech zemích. Jakmile členské země nahlásí své 



Celostátní výstavy, tak budou zveřejněnny na stránkách EE. Po odstoupení předsedy králíkářské sekce 

př. Retzizeggera z Rakouska došlo k volbě nového předsedy, kterým se stal dosavadní místopředseda 

ze SRN Wolfgang Vogt, a novou viceprezidentkou králíkářské sekce EE se stala př. Caithamlová 

z ČR, kterou na tuto pozici jednomyslně písemně nominovala současná ÚOK chovatelů králíků. 

Seznámila s reglementem pro Evropské speciální výstavy, včetně náležitostí, které musí žádost 

obsahovat s přesnou specifikací jednotlivých plemen králíků, kterých se EV týká, a s jakým 

předstihem se podávají žádosti o pořádání. V současné době odvádí pořadatel Evropské speciální 

výstavy padesát centů za každého vystaveného králíka. Musí být předem stanovena kontaktní osoba. 

Velkou kritikou bylo pořádání Světové výstavy zakrslých králíků v Rakousku, bez předchozího 

projednání v EE. ÚOK chovatelů králíků už k této výstavě a jejímu způsobu schválení vydala vlastní 

rozhodnutí a distancovala se jako ČSCH od takové výstavy. Kritizováno bylo i zakládání tzv. Světové 

asociace chovu králíků. MVDr. Martinec vysvětlil delegátům, jakým způsobem k založení této 

asociace došlo, a konstatoval, že ÚOK se od podobného kroku rovněž distancovala. 

 

 

12.) Zpráva ústředního registrátora králíků 

 

Zprávu Ústřední registrátora přednesl př. Jiří Jahoda, který seznámil s počty registrovaných králíků 

v rámci ČSCH. V gesci má na starosti registraci novošlechtění a regenerační křížení králíků v ČSCH. 

Je nadřízený registrátorům jednotlivých okresních organizací a chovatelských klubů v ČR. Velice 

často odpovídá na dotazy začínajících chovatelů, kteří zakoupí králíka někde ve zooprodejně, bez 

rodokmenu původu a chce s králíkem na výstavu. K ucelené zprávě je potřeba včasné dodání výkazů o 

registraci z okresů a klubů. Ve svém příspěvku seznámil se změnou struktury jednotlivých skupin. 

Největší skupinou jsou stabilně střední plemena králíků, pro svoji užitkovost a rychlý růst s ohledem 

na ekonomiku chovu. Pokud jde o podíly a zastoupení při registraci, tak v přepočtu se cca jedna třetina 

králíků registruje přes chovatelské kluby. Z počtu 54 250 ks registrovaných králíků, bylo více jak 18 

tisíc registrací přes klub. Pokud jde o největší počty registrací, tak na prvním místě byla OO Brno, dále 

OO Žďár nad Sázavou, Havlíčkův Brod. V chovatelských klubech králíků nejvíce registroval Klub 

chovatelů masných plemen králíků, dále pak Rex klub ČR a Klub chovatelů králíků velkých světlých 

stříbřitých. U prvních dvou klubů je více plemen nebo barevných rázů. Registrace klubů Vss je 

v počtu 1551 ks jednoho plemene, což je velmi dobrý výsledek. Velký přehled je každoročně 

zveřejňován na webových stránkách ČSCH v králíkářské sekci. Apeloval na delegáty, aby dbali na 

důsledné plnění registračního řádu. Uvedl několik příkladů, jakým způsobem je porušována registrace. 

Často to může odradit začínající a mladé chovatele od členství v ČSCH. 

 

 

 

13.) Zpráva kontrolní komise sekce 

 

Zprávu KK sekce přednesl její předseda Radim Boháč. Komise pracovala ve složení př. Boháč, Andrš 

a Sikora. V roce 2020 proběhla kontrola 14. 9. 2020 v Přerově. Kontrola byla zaměřena na řešení 

stížností a podnětů, dále pak byly kontrolováno hospodaření komise. V průběhu roku 2019 bylo řešeno 

5 podnětů. Všechny podněty řešeny a vzhledem k tomu, že na ně nebyla další reakce, tak lze 

konstatovat, že byly vyřízené. Z pohledu kontroly účetních dokladů nebyl shledán žádný účetní 

problém. Zápisy byly ve lhůtě 30 dní zveřejňovány na webu ČSCH. Hospodaření sekce za rok 2019, 

bylo  +711,49. Komise konstatovala, že za rok 2019 komise neshledala žádné nedostatky. Za rok 2020 

proběhla kontrola dne 28. 9. 2021. Za tento roky byly řešeny 4 podněty na které bylo odpovězeno. 

Kontrolovány byly cestovní náhrady funkcionářů, paušalní náhrady, proplácení veterinární prevence 

PCH králíků, rozdělení příspěvku klubům dle stanoveného klíče. Ke dni kontroly nemá ÚOK 

chovatelů králíků žádné závazky a pohledávka je z roku 2019. Tato se týká úhrady poplatku za 

registraci králíků od klubu masných plemen králíků, a je po vzájemném zápočtu předpokládaného 

příspěvku klubu a odvodu poplatku za registraci králíků ve výši 486,- Kč. K dnešnímu dni nebyla 

vystavena faktura za registraci králíků za rok 2020 okresu Zlín, který dosud neodevzdal výkaz 

registrace za toto období. Za rok 2020 činily náklady 299 930, 34 Kč a výnosy 500 132,61 Kč. Tento 

kladný výsledek ovlivnila dotace, která přišla k 31. 12. 2020. Komise předkládá delegátům Ústřední 



konference králíkářské sekce s konstatováním, že nebyly shledány nedostatky v hospodaření ani v 

činnosti 

 

  

14.) Plán rozpočtu sekce na rok 2021 a 2022  

 

S návrhem rozpočtu na rok 2022 seznámil přítomné tajemník králíkářské sekce př. Josef Vilhelm. 

Rozpočet všech sekcí je koncipován nově. V návrhu rozpočtu nejsou zahrnuty výnosy, ale jen 

náklady. Celkové náklady králíkářské sekce jsou plánované na rok 2022 ve výši 378 500,- Kč. 

Tajemník předeslal, že se jedná jen o návrh, který bude zapracován do celosvazového rozpočtu a 

předložen delegátům VH ke schválení. 

 

 

15.) Návrh novelizace předpisů sekce chovatelů králíků  

 

Předseda ÚOK chovatelů králíků v úvodu předeslal, že veškeré návrhy byly delegátům zaslány 

s předstihem. Jako první to byla novelizace Statutu sboru posuzovatelů králíků. Byla upravena pasáž, 

která se týkala Čestných a zasloužilých členů Sboru posuzovatelů králíků a některým drobností. Tento 

je především určen pro činnost Sboru posuzovatelů králíků ČSCH. Vzhledem k tomu, že nikdo neměl 

připomínky, tak bylo přikročeno k hlasování. Proti novelizaci nebyl nikdo, 8 mandátů bylo 

zdržujících. Lze konstatovat, že návrh byl jasnou většinou přijat.  

Dalším předpisem, který byl předložen delegátům Řád centrální plemenné knihy králíků, která se týká 

sedmi národních plemen zařazených v národním programu genetických zdrojů. Mění se terminologie, 

tak aby byla v souladu se Stanovami ČSCH, platným plemenářským zákonem a vyhláškám. Návrh byl 

přijat. Všichni pro osm mandátů bylo zdržujících. 

Třetím novelizovaným předpisem byla Směrnice pro novošlechtění a regenerační křížení králíků. 

Oproti předcházející směrnici byla zjednodušena. Vzhledem k více barevným rázům je novelizace na 

místě. Je zde uveden přesný postup od podání žádosti až po samotný chov, a plnění povinností. Je 

potřeba mít přehled, a dbát na řádné vyplňování rodokmenů. Je dán minimální počet králíků. Nedá se 

šlechtit jen s dvěma či třemi kusy králíků. Vzhledem k tomu, že nikdo neměl žádné připomínky, tak 

bylo přikročeno k hlasování. Nikdo nebyl proti, 18 mandátů bylo zdržujících a ostatní byli pro. Návrh 

na novelizaci byl přijat. 

Posledním předkládaným předpisem byl Řád pro registraci králíků. Za poslední rok byl neustále tento 

řád připomínkován. Je potřeba dodržovat čistokrevnost, stanovit podmínky pro zařazováním chovných 

zvířat. Je potřeba, aby tento byl pochopitelný i pro začínající chovatele. Se všemi připomínkujícími 

okresy a chovatelskými kluby se konalo pracovní jednání při výstavě CVMK v Přerově 2021. Po 

tomto jednání byl vypracován návrh pro dnešní Ústřední konferenci delegátů sekce chovatelů králíků. 

Podrobně byl probrán bod po bodu. Není možné zakázat členům ČSCH registraci králíků v zahraničí. 

ČSCH je členem EE, a každý člen má volbu svobodného rozhodování. V tomto bodu byla probírána i 

možnost elektronické registrace králíků. Určitě to je cesta do budoucnosti, úspora poštovného na všech 

úrovních je značná.  Je potřeba aby registrační programy byly funkční, a je potřeba dát možnost všem 

chovatelům i bez výpočetní techniky. Je zde i časová úspora a zpřehlednění. Naši chovatele, kteří 

registrují v zahraničí se zúčastňují i zahraničních výstav. Jedna změna se týkala doby přihlášení 

mláďat králíků k registraci, navržena byla doba je stáří 10 týdnů, potvrzování či změna majitele na 

poslední straně rodokmenu. Přijetí novely Registračního řádu bude změna registračního roku, který 

tímto bude končit dříve, a registrátor bude mít více času pro vypracování celoročního hlášení. Po 

doplnění a dílčích úpravách byl návrh většinově schválen. Závěrem MVDr. Martinec poděkoval 

delegátům za schválení všech čtyř dokumentů. 

 

16.) Diskuse  

 

MVDr. Miloslav Martinec - první se do diskuse přihlásil předseda ÚOK chovatelů králíků, který 

ocenil účast našich chovatelů králíků v roce 2019 ve Slovinsku na výstavě INTERKANIN. Bohužel 

nebyla možnost tato ocenění předat dříve, kvůli covidovým opatřením. V soutěži jednotlivých států, 

získali naši chovatele první místo před chovateli ze Slovenska s náskokem téměř deseti bodů. Předal 



diplomy od pořadatelů. První a druhou nejlepší kolekcí této výstavy byla vyhodnocena kolekce králíků 

Tomáše Červinky. Jednalo se o králíky plemene zakrslý divoce zbarvený a hermelín modrooký. 

Čtvrtou kolekcí výstava byla vyhodnocena kolekce králíků Vss Jaroslava Malého z Brna. Pátou 

kolekcí byla kolekce Heč Josefa Malíka z okresu Opava. Na vysokého ocenění  - 97 bodů, dosáhl také 

na jednotlivce plemene Čv Ing. Zdeněk Koláček. Několik chovatelů dostalo titul mistr nebo šampion 

výstavy INTERKANIN. Př. Petr Fasora měl nejlepší 0.1 výstavy na plemeno dailenár, a př. T. 

Červinka nejlepšího 1.0 a celé výstavy. Oba získali na své králíky titul Grandšampion výstavy. 

 

Josef Vilhelm – poděkoval přítomným za reakci při opětovném zaslání pozvánky na jednání. Bohužel 

dlouho to vypadalo, že dnešní jednání bude neusnášeníschopné. Po opětovné zaslání se ozvalo asi 25 

OO. Problém vidí ve mnohdy ve špatné komunikaci v okresech. Tento problém bude potřeba řešit 

komplexně ve spolupráci s ÚVV ČSCH. V druhé části svého příspěvku vystoupil z pozice předsedy 

ÚOK chovatelů drůbeže. Je velmi dobře, že se podařilo zakotvit výstavu mladé drůbeže jako součást 

CVMK. V tuto chvíli se dá říci, že má již své pevné místo ve výstavním kalendáři. Některé zkušenosti 

a poznatky ÚOK chovatelů králíků je možné využít i v drůbežářské sekci. Nastínil nejbližší změny 

v drůbežářské sekci, jako je přechod na nový způsob hodnocení drůbeže s platností od počátku roku 

2022, změna Směrnice pro kontrolované chovy. Novinkou na CV bude vyhodnocování kolekcí 

drůbeže a udělování titulu Mistr ČR i pro chovatele drůbeže. 

 

Lubomír Kesner – seznámil přítomné s výstavními podmínkami a s přípravami CV Chovatel 2021. 

Výstavní poplatky budou platit všichni včetně mladých chovatelů. Apeloval na delegáty, aby 

seznámili mladé chovatele ze svých okresů, že na stánku ČSCH budou mít všichni připravený dárek. 

Seznámil s novinkou při koupi zvířat, které bude možno prostřednictvím QR kódu. Navrhuje, aby na 

letošní výstavě byli králíci mladých chovatelů zařazení mezi králíky ostatních chovatelů. S tím, že po 

posouzení na nich bude vhodným způsobem označení, že králíka vystavuje mladý chovatel. Je 

důležité, aby jedno plemeno či barevný ráz posuzoval jeden posuzovatel. Bude tímto i daleko 

jednodušší stavění klecí a číslování. Při samostatné expozici mladých chovatelů, zůstává hodně králíků 

neprodána. Na tuto připomínku reagoval předseda ÚOK dr. Martinec, který dal na zvážení tuto změnu 

delegátům. V době počítačů a výstavního programu je možné vygenerovat sestavu vystavených zvířat 

mladých chovatelů. Bylo by možné tuto vložit do výstavního katalogu hned např. na první stránky.  

 

MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D. – má na starosti v ÚOK chovatelů králíků výchovu mladých 

chovatelů ve svojí gesci. Ze svého pohledu poukázal na fakt, že při společném zařazení efekt 

samostatné expozice mladých chovatelů zaniká. Dovedl by si představit zařazení zvířat mladých 

chovatelů na začátek celé králíkářské expozice. Poukázal i na zahraniční výstavy, kde jsou expozice 

mladých chovatelů samostatné včetně Evropské výstavy. Problém vidí i v personální zajištění 

takových to změn. Odmítá označení králíků mladých chovatelů tzv. Březovým lístkem. 

 

Tomáš Červinka – při udělování ocenění ve společných expozicích se často na mladé chovatele 

zapomíná. Vzpomněl, proč se samostatné expozice králíků mladých chovatelů dělají. 

 

Dana Caithamlová – dříve měla v ÚOK na starosti práci s mladými chovateli králíků, se přimlouvá 

za samostatnou expozici. Neprodejná zvířata mladých chovatelů bez výstavních poplatků. Nevidí tuto 

změnu jako přínosnou. 

 

Vítězslav Svoboda - se dotazoval, kdo byl osloven z klubu chovatelů králíků českých luštičů a 

českých červených ve věci dodání ukázkových králíků ČL na školení posuzovatelů, které proběhlo 

v červnu 2021 a kde klub žádná taková zvířata nedodal. Na tento dotaz odpověděli př. Fasora a 

Jahoda, kteří nabídli zaslání komunikace s předsedou klubu. Přestože byla předsedovi a jednateli 

KCHK ČL a Čč nabídnuta možnost zabezpečení králíků ČL s optimální barvou, ani jeden z nich 

neodpověděl na tuto nabídku od předsedy ÚOK CHK dr. M. Martince a předsedy Sboru J. Jahody. 

 

MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D. – předseda Standardové komise seznámil s důvody posuzování 

lalůčků u malých plemen králíků. Bohužel tato vada se přenáší nejen na samičky, ale i na samce, a 



proto je tam změna v přístupu při hodnocení. Toto potvrdili ze zkušenosti jak předseda Sboru 

posuzovatelů př. Jahoda, tak př. Fasora – člen ÚOK. 

 

Ladislav Vokolek – vystoupil za Klub chovatelů českých strakáčů. V příštím roce oslaví klub výročí 

90 let od svého založení. O místě a datu konání slavnostního posezení bude ÚOK včas informována. 

V letošním roce uspořádali akci s názvem ,,Den s českým strákáčem“. Příští rok také proběhne u nás 

13. ročník česko–slovensko–německé setkání chovatelů českých strakáčů. Na leden 2023 se připravuje 

Evropská výstava strakáčů, která by se měla uskutečnit při Středočeské výstavě v Lysé nad Labem. 

Apeluje na členy ÚOK, aby nedovolili sloučení českého strakáče s malým strakáčem v připravovaném 

Evropském vzorníku plemen králíků. Předseda ÚOK dr. Martinec podotkl, že již v prosinci 2020 byla 

zaslána připomínka na Standardovou komisi EE. Předseda Standardové komise ČSCH dr. Šimek 

podotkl, že je to z jeho pohledu úkol č. 1 na toto dohlédnout, prostřednictvím našeho zástupce 

v králíkářské sekci EE – Dany Caithamlové. 

 

Jiří Andrš – apeluje na řešení registrace v okrese Zlín s ohledem na neodevzdání výkazu celoroční 

registrace v okrese. Navrhuje OO ČSCH Zlín ještě vyzvat, a potom přijmout radikální opatření. 

Doporučuje co možná největší účast našich posuzovatelů na Mezinárodním školení, tak abychom měli 

na výstavu EV 2024, která by se měla konat u nás dostatek našich posuzovatelů králíků. 

 

MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D. – se dotazoval př. Lubomíra Kesnera, člena ÚVV jakým způsobem se 

připravuje pořádání Evropské výstavy v roce 2024, která by se měla u nás konat. Na tento dotaz př. 

Kesner odpověděl, že největší problém bude sehnat finanční prostředky na zajištění, a v neposlední 

řadě i v personálním zajištění. Zatím není ani rozhodnuto, kde by se měla EV u nás v roce 2024 konat. 

 

Eliáš Václav DiS. - se dotazoval na kvalitu vakcíny proti myxomatóze. V poslední době se stává, že 

nejen na Plzeňsku, ale v celé České republice přijdou chovatelé o celé chovy. Bohužel toto postihuje i 

vakcinované králíky. Dává podnět k tomu, aby ÚOK nechala u firmy Bioveta přezkoumat účinnost. 

Vyslovuje názor, že se může jednat o nový kmen této nemoci, případně učinit na Biovetu dotaz, zda 

by nešlo očkovat králíky dříve než ve třech měsících stáří. Na tuto otázku odpověděl MVDr. Miloslav 

Martinec, Ph.D., který informoval o historii výskytu této nemoci u nás. Referoval kolik je u nás 

výrobců a kolik typů je nabízeno chovatelům. Většina problémů je u králíků nevakcinovaných. 

Problém vidí v tom, že je potřeba si vždy přečíst příbalový letáček, kde je napsáno, že je možné 

očkovat od stáří 6 týdnů a v případě nutné plošné vakcinaci od 4 týdnů stáří. Při takto brzkém 

očkování je ale nutností králíky ještě přeočkovat. Žádná vakcina není 100%, ale dnešní účinnost 

v globálním měřítku je minimálně kolem 95%. Je potřeba očkovat i chovné králíky. Důležitý je i 

způsob aplikace.  

 

Dana Caithamlová – se dotazovala, zda je možné, aby český posuzovatel posuzoval králíky 

v zahraničí v zemích, které nejsou členy EE, dle českého Vzorníku plemen králíků 2020. Na toto téma 

odpověděl předseda Předsednictva sboru posuzovatelů př. Jiří Jahoda. 

 

Pavel Hrubeš – vzhledem ke stáří členské základny nedoporučuje zavedení elektronické registrace 

králíků. Dotazuje se, zda se neuvažuje se zavedením registračních značek pro králíky. Na toto téma 

odpovídá př. Jiří Jahoda, který vidí cestu ke zlepšení ve výchově mladých chovatelů. Porovnává i 

výchovu mladých chovatelů v zahraničí. Do elektronické registrace nikdo nikoho nenutí, ale dává to 

další možnost využití počítačové techniky. Bude se jednat o dobrovolný přístup okresů a klubů. 

 

Radim Boháč – navrhuje zveřejnit v časopise poptávku na dodavetele programu pro elektronickou 

registraci králíků. Potom by byla provedena prezentace programu s komentářem, co všechno program 

umí a co je možné od něho požadovat. Následně potom nechat tento schválit pro používání 

chovatelské veřejnosti. K tomuto vystoupil i př. Kulanda, který navrhoval ponechání na dobrovolnosti 

chovatelů a registrátorů. 

 
 

17.) Usnesení 



 

MVDr. V. Šimek, Ph.D., přednesl návrh na usnesení. Po krátké diskuzi a doplnění některých bodů 

bylo přistoupeno k hlasování. Předtím byla provedena kontrola počtu mandátů z důvodu toho, že 

několik delegátů z jednání předčasně odešlo. Mandátová komise oznámila, že aktuální stav je 312 

mandát a jednání je usnášení schůze. 

Hlasování: pro přijetí bylo 312 mandátů. Usnesení bylo přijato, a je součástí zápisu. 

 

18.) Závěr 

P. Fasora, který Ústřední konferenci králíkářské sekce řídil, poděkoval všem za konstruktivní jednání, 

popřál pevné zdraví, hodně chovatelských úspěchů a popřál šťastnou cestu domů a v 15.40 hodin 

jednání ukončil. 
 

 

 

 

 

 

Usnesení z Ústřední konference delegátů sekce chovatelů králíků 

Datum: 2. 10. 2021 

Místo: Sekretariát ÚVV ČSCH Praha 

Účast z pozvaných delegátů OO (552 mandátů) a chovatelských klubů: přítomni delegáti s 328 mandáty 

(prezenční listina je uložena u tajemníka komise na Sekretariátu ÚVV ČSCH); v době hlasování o usnesení 

přítomni delegáti s celkem 312 mandáty 

 

Ústřední konference delegátů sekce chovatelů králíků: 

 

a) SCHVALUJE 

- program jednání, 

- zapisovatele jednání Josefa Vilhelma, 

- ověřovatele zápisu Jindřicha Šípa a Ing. Miroslava Pawlase, 

- mandátovou komisi ve složení: Jiří Jahoda, Miroslav Vaněček, Antonín Mouka 

- návrhovou komisi ve složení: MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., Mgr. Zdeněk Volf, Ing. Zdeněk 

Koláček 

- zprávu předsedy ÚOK CHK o činnosti přednesenou MVDr. Miloslavem Martincem, Ph.D., 

- zprávu předsedy Sboru posuzovatelů králíků ČSCH přednesenou Jiřím Jahodou, 

- zprávu o Centrální plemenné knize králíků a veterinární problematice přednesenou MVDr. 

Miloslavem Martincem, Ph.D., 

- zprávu o činnosti chovatelských klubů králíků přednesenou Tomášem Červinkou, 

- zprávu o stavu plemenných chovů králíků přednesenou Petrem Fasorou, 

- zprávu o novošlechtění a regeneračním křížení králíků přednesenou Jindřichem Šípem, 

- zprávu ústředního registrátora králíků ČSCH přednesenou Jiřím Jahodou, 

- zprávu o činnosti mladých chovatelů králíků a zprávu Standardové komise sekce přednesenou 

MVDr. Vlastimilem Šimkem, Ph.D., 

- zprávu o činnosti králíkářské sekce Evropského svazu přednesenou Danou Caithamlovou, 

- zprávu kontrolní komise sekce přednesenou Radimem Boháčem, 



- návrh rozpočtu sekce na rok 2022, 

- novelizaci Řádu pro registraci a tetování králíků ve znění pozměňovacích návrhů, Řádu 

Centrální plemenné knihy králíků, Směrnice pro novošlechtění a regenerační křížení, Statut 

Sboru posuzovatelů králíků ČSCH 

- zařazení králíků mladých chovatelů na celostátních výstavách do běžné expozice s viditelným 

označením a samostatným vyhodnocením v katalogu 

 

b) BERE NA VĚDOMÍ 

- příspěvky v diskuzi. 

 

c) VOLÍ 

- předsedu ÚOK chovatelů králíků MVDr. Miloslava Martince, Ph.D. jako delegáta na Valnou 

hromadu ČSCH, a jako náhradníka místopředsedu ÚOK chovatelů králíků Tomáše Červinku 

 

d) UKLÁDÁ 

- ÚOK chovatelů králíků řešit dodavatele elektronické registrace králíků v součinnosti s ÚVV 

ČSCH 

 

Hlasování: 

Pro usnesení: 312 

Proti usnesení: 0 

Zdržel se: 0 

 

Výsledek:  

Usnesení bylo přijato. 

 

 

MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D., v. r.       Tomáš Červinka, v. r. 

Předseda ÚOK CHK      Místopředseda ÚOK CHK 

 

 

Zapsal: Josef Vilhelm 

Ověřovatelé: Jindřich Šíp, Ing. Miroslav Pawlas 

Ověřování ukončeno dne: 30. 10.2021 

Zápis zaslán dne 30. 10. 2021 k publikaci na webu ČSCH. Usnesení publikováno ve 

svazovém časopise Chovatel. 
 

 

 

 

 


